
Generalforsamling	i	HFF		
17.3.2025	i	Hou	Hallen	



HFF:	Dagsorden	til	GF	2025	
•  Orientering	om	den	nyetablerede	Naturpark	Svanegrund	v.	Dan	Ellegaard	
•  Orientering	om	Hou/Boulstrup	Energifællesskab	v.	Kaare	Thing	
	
1.  Dagsorden	til	GF:	
2.  Valg	af	dirigent	og	referent.	
3.  Bestyrelsens	beretning	om	Fællesforums	virke	i	den	forløbne	periode.	

–  Overordnet		
–  Stenrev				
–  Kyststi		
–  Trafik				
–  Havn	
–  Bosætning		
–  Grøn	Fokus			
–  Havhaver	
–  Vinterbadefaciliteter	
–  Klimatilpasning	
–  OplevHou	
–  Medborgerhuset	

4.  Fremlæggelse	af	det	reviderede	regnskab	til	godkendelse.	
5.  Godkendelse	af	budget.		
6.  Valg	af	bestyrelse.	 	 	På	valg	er:	Jon	Jensen,	Vagn	Mørch	og	Bente	Kloppenborg		

	 	 	 	 	(Eva	Carlslund	og	Jan	Schartau	blev	valgt	sidste	år	for	2	år)	
7.  Valg	af	suppleanter.	 	 	På	valg	er:	Preben	Jensen	og	Poul	Knudsen		
8.  Valg	af	revisorer.	 	 	På	valg	er:	Jørgen	Hasselbalch	og	Lars	Rasmussen		
9.  Valg	af	revisorsuppleanter.	 	På	valg	er:	Nicolai	Jensen	og	Anne	Marie	Christensen	
10.  Indkomne	forslag.	
11.  Eventuelt.		



Naturpark	Svanegrund	
Orientering	om	den	nyetablerede	Naturpark	
Svanegrund	v.	Dan	Ellegaard	



Naturpark	Svanegrund	
Orientering	om	den	nyetablerede	Naturpark	
Svanegrund	v.	Dan	Ellegaard	

https://naturpark.svanegrund.dk	



Hou/Boulstrup	Energifællesskab	
Hvad	er	et	energifællesskab?	

•  Et	energifællesskab	er	typisk	en	sammenslutning	
af	borgere,	virksomheder	og/eller	offentlige	
institutioner,	der	i	fællesskab	planlægger,	
producerer,	forbruger	eller	deler	energi.		
Formålet	er	blandt	andet	at	fremme	lokalt	
forankret,	bæredygtig	energiproduktion,	øge	
deltagernes	indflydelse	på	egen	energiforsyning	
samt	skabe	økonomiske	og	miljømæssige	fordele	
for	fællesskabet.	

•  I	EU-sammenhæng	findes	der	flere	officielle	definitioner,	
eksempelvis	i	Elektricitetsdirektivet	(2019/944)	og	Direktivet	om	
vedvarende	energi	(2018/2001),	hvor	energifællesskaber	beskrives	
som	en	måde	at	fremme	“energidemokrati”	og	borgerinddragelse	i	
den	grønne	omstilling.	



Hou/Boulstrup	Energifællesskab	
•  Oprettelse	af	foreningen	og	bestyrelseskonstituering	-	GF	28/2/2024	
•  Samarbejde	med	Bjørn	Holmgaard/Vores	energi	
•  Ansøgning	til	og	opnåelse	af	tilskud	fra	Region	Midt	-	100.000,-	kr	
•  Hjemmeside	og	Facebook	
•  86	medlemmer	pr.	26/2/2025	
•  Med	i	Danske	Energifællesskaber	
•  Møde	med	ADA	-	Aura's	datterselskab	
•  Udflugt	med	kommunen	til	Lemvig	
•  Flex-CEC-møde	på	Risø	
•  Klimafolkemøde	i	Middelfart	
•  Samarbejde	med	Fjordland	om	screening	af	lokalområdet.	
•  Kontakt	til	varmeværket	
•  Kontakt	til	lodsejere	
•  Kontakt	til	Odder	kommune	
•  Ansøgning	til	og	opnåelse	af	garanti	fra	Energistyrelsens	Garantifond	-	500.000,-	kr	
•  Udsendelse	af	Nyhedsbrev	før	jul	
•  Møde	med	Boulstrup-borgere	29/1…..	
Fremadrettet:	

–  Møde	med	Odder	kommune	om	14	dage	
–  Samarbejde	med	Niras?	
–  Samarbejde	med	DTI?	
–  Samarbejde	med	D-I-S?	

	



Hou/Boulstrup	Energifællesskab	



Hou/Boulstrup	Energifællesskab	
Meld	dig	ind!	

houbouenergi.dk/forening/medlemskab	
	



HFF:	Dagsorden	til	GF	2025	
•  Orientering	om	den	nyetablerede	Naturpark	Svanegrund	v.	Dan	Ellegaard	
•  Orientering	om	Hou/Boulstrup	Energifællesskab	v.	Kaare	Thing	
	
1.  Dagsorden	til	GF:	
2.  Valg	af	dirigent	og	referent.	
3.  Bestyrelsens	beretning	om	Fællesforums	virke	i	den	forløbne	periode.	

–  Overordnet		
–  Stenrev				
–  Kyststi		
–  Trafik				
–  Havn	
–  Bosætning		
–  Grøn	Fokus			
–  Havhaver	
–  Vinterbadefaciliteter	
–  Klimatilpasning	
–  OplevHou	
–  Medborgerhuset	

4.  Fremlæggelse	af	det	reviderede	regnskab	til	godkendelse.	
5.  Godkendelse	af	budget.		
6.  Valg	af	bestyrelse.	 	 	På	valg	er:	Jon	Jensen,	Vagn	Mørch	og	Bente	Kloppenborg		

	 	 	 	 	(Eva	Carlslund	og	Jan	Schartau	blev	valgt	sidste	år	for	2	år)	
7.  Valg	af	suppleanter.	 	 	På	valg	er:	Preben	Jensen	og	Poul	Knudsen		
8.  Valg	af	revisorer.	 	 	På	valg	er:	Jørgen	Hasselbalch	og	Lars	Rasmussen		
9.  Valg	af	revisorsuppleanter.	 	På	valg	er:	Nicolai	Jensen	og	Anne	Marie	Christensen	
10.  Indkomne	forslag.	
11.  Eventuelt.		



Overordnet	beretning	



Stenrev		



Stenrev		



Stenrev	
Stenfelter	m.	muslinger	-	1,2	m	over	bund	i	
kegleformede	bunker	á	4	m3:	
•  Hou	Røn	1	–	500	x	1.000	m:	7.200	m3	sten	
•  Søby	Rev	1	–	300	x	700	m:	4.000	m3	sten	
	
Muslingeyngel:	
•  Hou	Røn	2	–	200	x	2.500	m:	560t	muslinger	
•  Søby	Rev	2	–	200	x	500	m:	400t	muslingeyngel	



Kyststi		



Trafik	



Trafik	
Hou	Fællesforum	
Trafik	fokusgruppen	

Hou 
Preben Jensen 
Jon Jensen 
Vagn Mørch 
Sørensen 
Poul Knudsen 

Spøttrup 
Hans Baden 
Halling 
Birgit Bertram 
Gosmer 
Aase Eg Jensen 



Trafik	

Parkering i Strandgade 

Der er opsat tydelige  
P-forbudsskilte  i 

Strandgade.  

Der er mange af dem! 

 Kønt er det ikke, men  

det virker! 

Hvad	er	der	sket	på	trafikområdet	siden	sidste	år	



Trafik	

Trafikken gennem 
Gosmer 

–  Der er etableret 4 
bump gennem 
Gosmer og 
hastighedsnedsæt-
telse til 40 Km/t 

–  Til gavn og glæde 
for beboerne. 

Det virker! 

–  Vi forsøgte uden 
held at få bump i 
Halling med i år 

Hvad	er	der	sket	på	trafikområdet	siden	sidste	år	



Trafik	

Det overordnede ønske er fortsat en rundkørsel ved 
Møllemarken 

–  Indtil dette kan realiseres, har vi fokus på at få hastigheden ned 
på strækningen fra Møllemarken til Hasselvej.  

–  Det var oplagt at flytte byskiltet ud til varmeværket, men det vil 
politiet ikke godkende. 

–  Det næstbedste er en hastighedsnedsættelse fra 70 Km/t til 60 
Km/t. fra Møllemarken til byskiltet. I lighed med strækningen ved 
Præstelunden. 

Der er ikke vilje, hverken hos politiet eller Odder Kommune, 
til at ændre på forholdene 

–  Der er yderligere indgivet forslag om hævede vejflader ved 
krydsene med torontolysene 

Hastigheden	gennem	Hou		



Trafik	

Der er flere igangværende 
og planlagte projekter på 
havneområdet, som 
påvirker trafik og 
parkering i det havnenære 
område. 

•  Klimatilpasning 

•  Færgebyen og KØST 

•  Anlæg af Alexandraplads 

•  Ændringer på 
Færgehavnen 

•  Lystbådehavnens planer 

Havneområdet																							(Hou	Folkepark)	



Trafik	

Fokus gruppen har udarbejdet et katalog over 
tiltag, som kunne medvirke til at øge 
trafiksikkerheden i Hou og omegn. 
 

Kataloget, og svar fra kommunen, kan ses på Hou 
Fællesforums hjemmeside under Trafik 2024: 

Odder	Kommunes	Trafik	tiltag,	som	kan	
effektueres	uden	større	anlægsomkostninger. 

 

Trafik	sikkerhed	



Trafik	



Trafik	



Delecykel	i	Hou	



Havn	



Bosætning		



Grøn	Fokus		



Havhaver	

Kontakt	til	fokusgruppen:	
Line	Grüner	-	linegruner@gmail.com	



Vinterbadefaciliteter	

Vinterbaderfaciliteter	i	Hou	



Klimatilpasning	



Klimatilpasning	



Klimatilpasning	

Hou, vand og klimasikring 

Flere slags vand

• Havvand som ved højvande/
stormflod truer mange ejendomme 
og store værdier.  

• Presvand som stiger op gennem 
regnvandskloakkerne under 
højvande.    

• Bagvand som ved kraftig nedbør/
tøbrud truer specifikke områder 
langs vandløb.   

• 20 års hændelse:  Den vandstand 
som naturskaderådet anser for at 
være stormflod

• Mange forskellige regelsæt i spil 
på en gang.   
• Kystsikringslov, Vandløbslov, 

Oversvømmelseslov, Naturskaderåd, 
Lokalplaner mv.  
(Find link på billede 13) 

• Indsatsen skal koordineres, så en 
løsning vedr. havvand  ikke 
blokerer løsninger for bagvand og 
omvendt. 

Situation Dilemma 

2



Klimatilpasning	
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100års-hændelse og sikringsniveau



Klimatilpasning	



Klimatilpasning	

Hvem gør så hvad?

1. Udviklingsplan 

2. Skitseprojekt 

3. Miljøministerie 

4. Digelag 

5. Projekt 

6. Miljøministerium 

7. Byggeri

Kommunen Klimagruppen

• Presser på 

• Presser på 

• Presser på  

• Presser på 

• Presser på 

• Presser på 

• Presser på



OplevHou	



Medborgerhuset	



Medborgerhuset	
•  Medlemstallet	steg	i	2024	med	92	nye	medlemmer.		

•  Der	er	afholdt	7	skønne	koncerter	–	alle	udsolgte.	

•  Huset	har	været	udlejet	i	2024	-	22	regulære	udlejninger	til	fester	og	et	utal	af	borgerstyrede	arrangementer:	
strikkeklub,	skakklub,	genbrugsmarkeder,	grøn	fokus	arrangementer,	julemarked,	mandagspolitik,	sundhedscafe,	
kriseparatheds	kursus	(vandet	kommer)	og	mange	flere	har	fyldt	huset	med	liv.	Huset	har	endda	fungeret	som	
nødbørnehave	i	en	uge	J		

•  Pt.	er	der	solgt	Folkeaktier	for	52.000	kr.		

•  Renovering	

•  Den	18.	februar	2025	havde	bestyrelsen	møde	med	Lone	Jacobi	og	Hosea	Dutschke.	
Kommunen	har	indset	at	vi	ikke	kommer	i	mål	med	et	svar	fra	ankestyrelsen	inden	vores	deadline	for	at	starte	
renoveringen	–	1.	november	2025.	Kommunens	ledelse	har	derfor	undtagelsesvist	besluttet,	at	rekvirere	et	
eksternt	advokatfirma	til	at	foretage	vurderingen	af	lovligheden	af	en	overdragelse	til	en	symbolsk	sum	eller	
vederlagsfrit.	Foreningen	er	naturligvis	meget	glad	for	denne	udstrakte	hånd	fra	kommunens	side!	

•  Kommunens	ansøgning	til	Ankestyrelsen	siger:	”Det	er	Odder	Kommunes	hensigt	at	overdrage	Medborgerhuset	
vederlagsfrit	eller	for	en	symbolsk	sum	til	Foreningen	Medborgerhuset	for	Hou	og	Omegn”,	

•  Det	betyder	ikke	at	kommunalbestyrelsen,	som	i	januar	2024	vedtog	at	ansøgningen	skulle	sendes,	nødvendigvis	
er	enig	i	en	vederlagsfri	overdragelse.	

•  Der	skal	derfor	foretages	en	endelig	afstemning	i	kommunalbestyrelsen	efterfølgende	svaret	fra	den	eksterne	
advokatvurdering.		Medborgerhuset,	eller	grunden	skulle	man	måske	sige,	er	for	nylig	blevet	vurderet	til	1.7	mio	
kr.	Så,	tingene	er	stadig	usikre.	Vi	blevet	garanteret	et	endeligt	svar	inden	sommerferien	–	og	helst	før.	

•  Vi	planlægger	en	større	event	i	weekenden	den	24/25	maj	2025,	hvor	vi	viser	planerne	for	renoveringen;	byder	på	
mad,	drikke	og	musik	(sponsoreret	med	25.000	kr.	af	”Samlingskraft	Land	og	By”).	
Vi	håber	på	at	sælge	mange	flere	Folkeaktier	ved	denne	event.	



Regnskab	2025	



Regnskab	



Budget	2025	



Valg	af	bestyrelse	
På	valg	er:		
•  Jon	Jensen,		
•  Vagn	Mørch	og		
•  Bente	Kloppenborg	
	
(Eva	Carlslund	og	Jan	Schartau	blev	valgt	sidste	
år	for	2	år)	



Valg	af	suppleanter	
På	valg	er:	
•  Preben	Jensen	og		
•  Poul	Knudsen		



GF	2025	

Tak	for	i	aften!	
	

Bestyrelsen	


